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Blíží se nám hody. Vstoupili jsme do 
druhé poloviny prázdnin a teplejší dny 
zaskočily nepřipravené. Okurky, cuke-
ty nebo meruňky nikoho nezaskočily. 
Vlivem sucha přestala tráva růst a čapí 
rodinky už pomalu balí na cestu do Af-
riky. V naší knihovně proběhla beseda 
o houbách.

Hody (někde posvícení) slavil prv-
ně již samotný Šalamoun, který vysvětil 
v Jeruzalémě svůj chrám. Pak rok co rok 
ve stejný den, pořádal pro přátele hos-
tinu na počest této události. Za dřívěj-
ších dob se hody slavily v každé farnosti 
v jinou dobu. Možná díky zábavě lidí, 
kdy pracovní morálka nebyla nejlepší, cí-
sař František Josef II. v roce 1787 nařídil 
slavit v jeden čas. Lidé však i nadále slavili 
„svoje“ hody a tak měli na oslavu už dva 
termíny.

Zřejmě jste taky zaregistrovali jméno 
Dola Indidis. Je to keňský právník, který 
u Mezinárodního soudního dvora v Haa-
gu žaluje státy Izrael a Itálii za nezákonné 
ukřižování Ježíše Krista. Podle něj je dva 
tisíce let starý rozsudek neplatný. Žádá 
mimo jiné i trest pro Piláta Pontského 
a krále Heroda. Jako důkaz by měla po-
sloužit bible. Asi to bude mít složitější se 
sháněním svědků, a proto mu popřejme 
hodně zdaru.

Tak jako se dříve panovníci v přestro-
jení vypravili mezi své poddané, tak se 
i norský premiér oblečen za taxikáře vy-
dal do ulic. Jezdil zcela zdarma a od pasa-
žérů si nebral peníze. Dojem z celé akce 
trochu kazí skutečnost, že někteří lidé 
dostali za vstup do taxíku peníze, i když 
nevěděli, kdo je doopravdy poveze. Zřej-
mě si toho jejich premiér vyslechl hodně. 

Blíží se jim parlamentní volby a tak poli-
tici sbírají body.

Podle nějakého výzkumu si u nás lidé 
stále častěji nosí z domova obědy do za-
městnání. V České republice je to každý 
druhý a na Slovensku devět lidí z deseti. 
Kolegové si pak všímají, co si kdo přinesl 
za pochutiny. Obědová pauza je totiž vý-
znamným zdrojem energie pro druhou 
polovinu pracovního dne. Při nepravidel-
ném stravování se nám ukládá nadměrně 
tuk v organismu.

Židy, muslimy či hinduisty právě 
v souvislosti s jejich stravovacími návyky 
aktuálně zajímá jiná věc.  Je to skutečnost, 
jestli jim jejich náboženství dovoluje po-
jídat laboratorně vypěstované maso. Je 
to krmě z kmenových buněk krávy. Toto 
uměle vypěstované maso má být pro 
lidstvo do budoucna přínosem. Nevím. 
Zatím se jen rabíni dohadují, jestli maso, 
které není z rituálně zabité krávy, může 
být košer. Dáme mu košem?

Možná by nám k tomu mohla více 
informací zjistit americká vláda. Ta totiž 
špehuje své občany a bohužel i ty nesvé. 
Program, který zůstává v utajení, moni-
toruje všechny jejich telefonické hovory 
a snad i maily. Vše mělo zůstat v utajení, 
ale jeden bývalý člen americké zpravo-
dajské služby vše prozradil a oni ho za to 
chtějí zavřít až zčerná. Obama kvůli tomu 
zrušil schůzku s Putinem. Já jsem zatím 
žádnou nezrušil, ale jsem připraven.

 Od září budou naši občané moci 
v lékárnách koupit konopí. Není to však 
věru jednoduché. Musí se údajně vytvořit 
k tomu metodika (oblíbené to dnes slův-
ko) jak správně cannabis pěstovat. Možná 
bude nařízena jeho výška či šířka a přesné 

poměry zálivky. Jak to bude s okopává-
ním se zatím neví. Zřejmě normální mo-
tykou, něco třeba rýčem. Do hnojení se 
už vůbec slovem ani neodvažuji ponořit. 
Že se už teď ví, že bude v lékárnách dosti 
drahé a z dovozu, je jasné. My to sami vy-
pěstovat jistě nezvládneme.

 Tropická vedra nedávno dosahova-
la okolo čtyřiceti stupňů. Klasická stará 
vědra na vodu dosahují úhlu devadesát 
stupňů nebo i méně. Hovoříme o sužová-
ní vedry, padnutí, odolávání nebo trhání 
rekordů, měřících stanicích a tradicích 
měření. Taky jak trpíme tím teplem, kde 
všude trpíme a kolik nás vlastně trpí. Při-
znám se, že netrpím a užívám si to. Přijde 
zima a jak budeme na ostré louče sluneč-
ních paprsků vzpomínat. Navrhuji rado-
vat se z teplého léta a škarohlídům tak jít 
příkladem.

Stanislav Zela
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NAROZENÍ
František Koneček
Matěj Král
Laura Chabičová
Matyáš Vyslužil
Barbora Podškubková
Stela Cigánková

ÚMRTÍ
Ladislav Brhel  63 let
Karel Koudela               72 let

SŇATKY 
Mimo obec bylo uzavřeno 1 manželství.

Osobní zprávy

Možná to zní neuvěřitelně, ale je tomu opravdu tak. Každý od-
běratel si může vybrat svého dodavatele elektřiny a plynu, logicky 
tedy vybírá toho nejlevnějšího. Novou možností, jak dosáhnout 
výrazné úspory, jsou tzv. elektronické aukce (e-aukce). Do jedné 
takové jsme se zapojili i my. 

Samotná e-aukce energií, jak už název napovídá, probíhá na 

V současné době máme zpracovaný návrh územního plánu 
dle schváleného zadání. Je k dispozici na webových stránkách 
obce, v papírové podobě si jej zájemci mohou prohlédnout na 
obecním úřadě. Každý z vás se s jeho podobou může seznámit 
a případně uplatnit své písemné připomínky. Tyto mohou být za-
slány i prostřednictvím e-mailu info@rohatec.cz.

Místní muzeum připravuje pro návštěvníky na hodové 
období a začátek září výstavu výtvarných prací a fotogra-
fi í mladých autorů z Rohatce. Velmi nás překvapilo, kolik 
u nás máme nadaných mladých lidí, kteří vytvářejí takovou 
krásu. I vy ji budete moci obdivovat. Shromáždili jsme prá-
ce Terezy Tomanové, Martiny Veselé, Romany Bejdové, Ni-
koly Terazové, Lenky Zelinkové, Gabriely Polákové, Micha-
la Růžičky, Lukáše Kundraty, Antonína Ševčíka a Michala 
Konečného. Věříme, že se přijdete podívat.

Otvírací doba muzea:   neděle 25. 8.            8.30 – 16.00
                                         pondělí 26. 8.         14.00 – 17.00
Srdečně zve muzejní komise.

V naší obci máme 31 odběrných míst, prostřednic-
tvím kterých pokrýváme spotřebu elektrické energie, a to 
včetně základní i mateřské školy.  Ročně platíme částku 
Kč 1.181.290,-, po e-aukci za stejnou spotřebu zaplatíme 
694.785,- Kč. Úspora tak činí 486.505,- Kč. 

Na stejném principu je připravována i e-aukce pro do-
dávky plynu.

Vážení spoluobčané, rádi bychom obdobnou e-aukci 
zorganizovali i pro vás. V praxi by to fungovalo tak, že by-
chom se s pořadatelem e-aukce dohodli na zřízení kontakt-
ního místa, kde budou zaměstnanci organizátora e-aukce 
od zájemců sbírat podklady nutné pro zapojení do aukce. 
O této možnosti vás budeme podrobněji informovat.

Jestliže jsme dosáhli výrazné úspory v obecním rozpoč-
tu za spotřebu energie, proč jí nedosáhnout i ve vašem ro-
dinném rozpočtu.

Miroslav Králík
starosta obce

Šetříme za elektřinu 41,2 % ...

Nový územní plán 

obce

Muzeum 

připravuje

internetu, ve virtuální aukční síni. Na jedné straně stojí zájemci 
(odběratelé), kteří jsou sdruženi ve skupině, na straně druhé jsou 
přihlášeni dodavatelé (zpravidla kolem deseti společností), kteří 
snižují svou cenovou nabídku ve prospěch odběratelů. Po skon-
čení e-aukce její pořadatel vyhodnotí vítěznou nabídku, což bývá 
zároveň nejnižší nabídnutá cena.

Dosažené úspory při e-aukci
Pořadí 

účastníků 
ID 

účastníka 
Název účastníka Původní cena 

celkem Kč 
Cena po 
aukci Kč 

Úspora 
v Kč 

Úspora 
v % 

1 ID-022 Amper Market, a.s. 1 181 290 694 785 486 505 41,18 
2 ID-104 Centropol 1 181 290 698 474 482 816 40,87 
3 ID-093 CARBOUNION KOMODITY, s.r.o. 1 181 290 730 015 451 275 38,20 
4 ID-084 Europe Easy Energy a.s. 1 181 290 736 219 445 071 37,68 
5 ID-097 Pražská energetika, a.s. 1 181 290 767 631 413 659 35,02 
6 ID-096 Xenergie s.r.o. 1 181 290 788 048 393 242 33,29 
7 ID-004 E.ON Energie, a.s. 1 181 290 790 977 390 313 33,04 
8 ID-103 EP ENERGY TRADING, a.s. 1 181 290 844 151 337 129 28,54 
9 ID-038 Energie2, a.s. 1 181 290 961 069 220 221 18,64 
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Postřehy

Koordinační centrum 

Pracujte na dálku v Hodoníně spusti-

lo webový portál

Již dříve jsme informovali o projektu 
Pracujte na dálku, který byl zahájen kon-
cem minulého roku. Zde jsou aktuální in-
formace o průběhu projektu a jeho budou-
cích aktivitách.

Po několika úspěšných zahraničních 
schůzkách se zástupci fi rem a veřejného 
sektoru v Londýně vytvořil náš realizační 
tým metodiku a získal dostatek podkladů 
pro spuštění webového portálu, kde se bude 
nabízet i poptávat práce na dálku.

Metodika pro implementaci práce na 
dálku vznikala ve spolupráci s externistou, 
který ji konzultoval s několika fi rmami. Do 
metodiky byly také zapracovány analýzy 
specifi k našeho regionu a poznatky získané 
při spolupráci se zahraničním partnerem 
Work Wise UK, který nám představil ně-
kolik fi rem, které úspěšně zavedly fl exibilní 
formy práce do svojí zaměstnanecké politi-
ky (nejen práci na dálku). Metodika nejenže 
představuje různé formy fl exibilní práce, ale 
zároveň poskytuje obecný návod, jak tyto 
formy zavést s konkrétními vnitřními do-
kumenty a příklady.

Velká Británie je v alternativních for-
mách zaměstnávání mnohem dále než Čes-
ká republika i podle měření EU, proto jsme 
byli překvapeni množstvím studií, které do-
kazují, že tzv. SMART WORKING („chytré 
pracování“) je krátkodobě i dlouhodobě 
(nejen fi nančně) výhodná pro obě strany.
• umožňuje zaměstnávat odborníky ze 

vzdálenějších míst
• snižuje absenci a fl uktuaci zaměstnanců
• snižuje náklady za pronájmy prostor
• umožňuje zaměstnávat osoby s nějakou 

formou omezení (např. časového ome-
zení z důvodu péče o jinou osobu nebo 

omezení mobility ze zdravotních důvo-
dů)

• snižuje fi nanční a časové náklady za-
městnance na dojíždění do práce

• zvyšuje produktivitu a loajalitu zaměst-
nanců
Vybrané případové studie fi rem, kte-

ré zavedly fl exibilní formy práce, najdete 
i s komentáři na našem portále, nechte se 
tedy inspirovat a neváhejte nás kontaktovat 
pro další informace.

V současné době je metodika zpřístup-
něna na webovém portále a bude připo-
mínkována fi rmami, které se zapojí do na-
šeho projektu. Její fi nální verzi očekáváme 
příští rok na podzim.

Součástí webového portálu bude i sekce 
pro registrované uživatele, kde budou zpří-
stupněny dokumenty týkající se práce na 
dálku a možnost nabízet i poptávat práci na 
dálku.

V úvodní a všem přístupné sekci bude-
me aktuálně informovat o současném dění 
na trhu práce se zaměřením na fl exibilní 
a inovativní přístupy k zaměstnávání našich 
cílových skupin občanů (uchazeči o zaměst-
nání, osoby se zdravotním postižením, ro-
diče vracející se po rodičovské dovolené na 
trh práce, osoby pečující o osobu blízkou).

Jak jsme v poslední době již informo-
vali, zapojit se do projektu mohou jednak 
uchazeči o zaměstnání a potom také fi r-
my, které stojí o snížení svých provozních 
nákladů a zvýšení konkurenceschopnosti. 
Oběma nabízíme zdarma konzultace (kte-
ré probíhají v našem Koordinačním centru 
nebo v sídle zaměstnavatele) a fi rmám navíc 
nabízíme návod jak zavést práci v režimu na 
dálku.

Webový portál pod naší správou a nut-
nost registrace zajišťuje spolehlivé a férové 
informace o poptávaných i nabízených mís-
tech nejen z okresu Hodonín.

Naše spolupráce s Úřady práce a Okres-
ními hospodářskými komorami Jihomo-
ravského kraje, která intenzivně probíhá, 
nám poskytuje rozsáhlou síť partnerů 
a možností, jak zavést a šířit fl exibilní formy 
práce na trh zaměstnanosti nejen v našem 
okrese, ale v kraji.

Na podzim se rozběhne série školení 
v Koordinačním centru v Hodoníně, která 
bude mít za cíl informovat a proškolit v ob-
lasti legislativy, nástrojů pro práci na dálku, 
úskalích a všech trendech, které se tohoto 
typu zaměstnání týkají. Proškolení potom 
získají zdarma certifi kát, což může zlepšit 
jejich uplatnění na trhu práce. Pro ty ucha-
zeče, pro které je účast na školení z jakých-
koliv důvodů nemožná, budou začátkem 
příštího roku zpřístupněna školení po webu 
(webináře), takže se budou moci dozvědět 
o práci na dálku z pohodlí svého domova.

Zapojte se do projektu a kontaktujte 
naše Koordinační centrum v Hodoníně.

Za realizační tým
Jitka Lžičařová

www.pracujtenadalku.hodonin.eu
www.facebok.com/PracujteNaDalku

Kontakt: 
Jitka Lžičařová 

Mobil: +420 725 965 659 
Tel: 518 316 247 

E-mail: Lzicarova.Jitka@muhodonin.cz

Bc. Lenka Řeháková
Mobil: +420 725 965 658

www.pracujtenadalku.hodonin.eu

• Bilance předposledního červnového víkendu – ulomená 
dopravní značka u hasičské zbrojnice, vyvrácená dopravní 
značka před barem U Esmeraldy, střepy na silnici před Royal 
barem, zničený okap na autobusové zastávce u kostela

• Zkusme si více hlídat své psí přátele a zabránit jim v  tom, 
aby mohli volně pobíhat po ulicích. Jejich případný pobyt 
v útulku je fi nančně dosti nákladná záležitost.

• Místní rozhlas je stále ještě významným zdrojem informací 
pro hodně obyvatel. Občas potřebuje opravit, proto je ně-
kdy puštěn do éteru mimo běžné hlášení. Jediným důvodem 

pro tento krok je skutečně jeho oprava. Proto bychom uvítali 
více tolerance od některých spoluobčanů, za což jim předem 
děkujeme.

• I letos máme v  dědině nemálo domků, které vás upoutají 
svým vkusně upraveným okolím nebo květinovou výzdo-
bou. Je to krásný pohled, patří vám dík za to, že i tímto při-
spíváte k příjemnému vzhledu obce.

• Během prázdnin bylo dokončeno oplocení kolem vjezdu do 
školní jídelny budovy základní školy.

Lenka Hostýnková
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Historie rohateckých cihelen

Známý Ottův slovník naučný v roce 
1922 uvádí Rohatec jako nejprůmyslovější 
část tehdejšího strážnického okresu. Bylo 
to díky rozvíjejícímu se průmyslu zejména 
v části Kolonie. Zvláštní místo zde zaují-
mala výroba stavebního materiálu, cihel. 
Již koncem 17. století šlechta na Moravě 
na svých panstvích zakládá nové dvory, 
jako zemědělské podniky s potřebnými 
hospodářskými budovami. Minulé stavby 
byly většinou z kamene. K novým vzniká 
potřeba stavebního materiálu. Tak tomu 
bylo i na strážnickém panství, kam Roha-
tec v tehdejší době patřil. Bylo zde místo 
v nížině řeky Moravy s vhodným jílem pro 
výrobu cihel. Na takovém místě v blízkosti 
obytné části vznikla cihelna s ruční výro-
bou cihel v otevřeném přístřešku. Hos-
podářsky patřila hospodářskému dvoru 
strážnického panství. Cihly byly pálené, 
ručně formované, měly však jiný rozměr 
jako dnešní. Byly o jeden cm širší a jeden 
cm užší. Součástí cihelny byl i byt cihláře, 
který v okolí najímal dělníky na výrobu. 
Vznik cihelny se odhaduje někdy v polo-
vině 18. století a zánik začátkem 20. století. 
Po těžbě jílu zůstalo na místě jezírko, které 
bylo v první polovině 20. století využíváno 
k zimním sportům. Zaniklo v roce 1950. 
Podoba cihelny se dochovala na obraze 
místního malíře Františka Cigánka. Ob-
raz je v rohateckém muzeu, není datován, 
ale s největší pravděpodobností vystihuje 
podobu z počátku 20. století. František 
Cigánek odešel roku 1916 do bojů první 
světové války a v roce 1917 v Rumunsku 
padl. Místu, kde cihelna stávala, zůstal jen 
název Cihelny, dnes zastavěné rodinnými 
domky. Začátky zástavby jsou patrné již na 
zmíněném obraze.

Větší cihelna vznikla v části Kolonie. 
Zde mělo strážnické panství hospodářský 
dvůr s palírnou a na řece Moravě mlýn. Na 

tomto místě v blízkosti řeky Moravy staví v 
roce 1863 vídeňští židé, bankéři, bratři Ka-
rel a Rudolf Auspitzovi cukrovar.  Vlivný 
byl zejména Rudolf, který byl rakouským 
říšským poslancem. Měl také dva syny, 
Th eodora a Štěpána, kteří, když zjistili, že 
v okolí je množství jemného žlutého pís-
ku, přišli s nápadem tento využít k výrobě 
cihel jako stavebního materiálu. Založili 
nedaleko cukrovaru v roce 1880 cihelnu. 
Přivezli však novou technologii, výrobu 
bílých vápenopískových cihel. Cihelna 
měla již pokrokovou strojovou výrobu. 
Cihly se formovaly strojně na otáčivém 
kruhu, písek se těžil v okolí cihelny ručně 
a dopravoval do násypky úzkokolejkou 
ve výklopných vozících. Vypalovaly se 
v autoklávech (kotlech). Vyráběné cihly 
byly označeny RZF, což znamenalo Ro-
hatetz – Ziegel - Fabrik. Byly bílé z písku 
a vápna, velmi kvalitní a stavby z nich se 
nemusely omítat. Začátkem 20. století se 
cihly označovaly  RVC, což znamenalo ro-
hatecká vápenopísková cihelna. Po první 
světové válce v letech 1922 - 1923 koupil 
tuto Auspitzovu cihelnu bzenecký rodák 
Bohumil Orlický a cihly pálil pod novou 
značkou BOR, což znamenalo Bohumil – 
Orlický - Rohatec. Cihelna pracovala po 
celou druhou světovou válku. 
V roce 1949 byla znárodněna. 
Cihly se nadále vyráběly již bez 
označení. Původní jejich po-
doba se nachází v celém okolí 
při bourání starých objektů. 
V roce 1960 však došlo ke zru-
šení cihelny pro nerentabil-
nost. Rohatecký kronikář uvá-
dí, že se tak stalo přes odpor 
místního národního výboru. 

Vyrábělo se zde 8 300 000 
bílých cihel ročně, 3000 q be-
tonových bloků. Po roce 1960 

se zde krátkou dobu vyráběly betonové 
cvičné letecké bomby. Po zrušení cihelny 
budovy osiřely. Nádvoří nějakou dobu 
sloužilo jako sklad dřeva. Do opuštěného 
areálu byla po dvou letech umístěna sběr-
na kovového odpadu pod názvem KOVO-
ŠROT Brno n. p., provozovna Rohatec. Je 
zde dodnes, po roce 1989 privatizována. 
V roce 1970 byl odstřelem zbourán 36 m 
vysoký komín zrušené kotelny. Za zmínku 
rovněž stojí těžba a praní písku. K tomu 
byla vedle hlavní výrobní budovy zříze-
na německým podnikatelem Fũscherem 
v letech 1942-1943 pračka písku se třemi 
propíracími bubny. Písek z místní těžby 
byl velmi jemný, proto jej používal němec-
ký zbrojní průmysl ve slévárnách. Koncem 
války se však praní zastavilo a celý objekt 
byl rozpálen a odvezen do šrotu. Jeho po-
doba ani jakákoliv dokumentace se nedo-
chovala. 

Stejnou metodou vyráběl podnikatel 
Bohumil Orlický vápenopískové bílé cih-
ly v cihelně u železniční stanice Bzenec 
Přívoz. Místo se dříve nazývalo Lidéřovi-
ce, později Strážnice Přívoz, nyní Bzenec 
Přívoz. Vždy podle katastru, kam místo 
příslušelo.

Zdeněk Bíza, kronikář obce
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Rohatecký koláček

Víkendová sobota 10. srpna patřila v letním kině coun-
try-bluegrassovému festivalu s názvem Rohatecký koláček. 
Za ideálního počasí, v pěkném prostředí, s možností dob-
rého občerstvení, bylo příjemné poslouchat kapely Torzo, 
Modrá stopa, Montana, BG Bears, Hazard, Popojedem 
a Bokomara (Trio). Pozoruhodné bylo vystoupení Radka 
Pokorného z jihlavské kapely Čtyry oči. Škoda, že si příjem-
nou atmosféru nepřišlo prožít více návštěvníků. Avšak ti, co 
přišli, byli určitě spokojení.

Lenka Hostýnková
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Slavnost v našem kostele

Významné výročí otce Karla

V neděli 23. června se v našem kostele konala velká slav-
nost. Náš pan farář Karel Krumpolc slavil výročí čtyřicet let 
kněžství a současně s ním si připomněl stejné výročí i náš ro-
dák P. František Dobeš, který se této slavnostní mše také zú-
častnil. Před jejím zahájením bylo posvěceno nové sousoší sv. 
Cyrila a Metoděje, které kostelu věnovali manželé Hostýnkovi. 

Rohatecký duchovní správce – otec Karel – oslavil vý-
znamné jubileum. Je to již 40 let, kdy přijal kněžské svěce-
ní. V kostele sv. Bartoloměje se při této příležitosti konala 
slavnostní koncelebrovaná mše svatá spolu s  dalším osla-
vencem páterem Dobešem. Jelikož se jedná v životě člověka 
opravdu o obdivuhodný milník působit ve svém oboru již 
40 let, poprosil jsem otce Karla o rozhovor a přidal také pár 
světských dotazů. 

Otázky: 
Jaká byla místa Vašeho působení v kněžském povolání?
Nejprve jsem působil šest let v  Přerově, kde jsem byl 

kaplanem. Následovalo pět let v Paršovicích u Hranic na 

Sochy jsou ze dřeva a vznikly v řezbářské dílně Františka Malé-
ho v Sebranicích. Jsou umístěny nad levým bočním vchodem 
do kostela. 

Následovala slavnostní mše svatá, která byla doprovázena 
zpěvem smíšeného sboru pod vedením pana Hostýnka. Uve-
dené skladby se přítomným velmi líbily. Závěrem promluvil 

starosta Mgr. Králík, 
který vyslovil podě-
kování a uznání pří-
tomným kněžím za 
jejich práci. Za farní-
ky poděkovala paní 
Eva Slobodová. Velký 
dík patří paní Marii 
Pokorníkové za nád-
hernou výzdobu kos-
tela záplavou žlutých 
lilií. Poděkování patří 
také mládeži v kroji 
za jejich účast na této 
farní slavnosti.

Marie Hovězáková

Moravě, poté Střítež nad Ludinou spolu s menšími farnost-
mi na dojíždění. Po revoluci jsem si sám požádal o přelože-
ní jižní Moravu. Mohl jsem být blíže své rodině v Kyjově.

Co se Vám vybaví při vzpomínkách na předchozí půso-
biště?

Pastorace v  Přerově byla radostná, jelikož se jedná 
o velké město a tedy i vyšší počet věřících. V Paršovicích, 
které jsou blízko Bystřice pod Hostýnem, odkud pocházel 
můj otec, jsem se dobře sžil s farníky. I když je to malá ves-
nice (400 obyvatel) pamatuji si jejich velký kostel dlouhý 
41 metrů a široký 13 metrů. Byla to krajina plná lesů a tedy 
i zdravý kraj. Ve všech těchto působištích stejně jako poté 
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Nakolik se necháme 

zmanipulovat?

Ráno. Budí mě ten nový mobil od 
Vodafonu za 7 Kč. Je to tedy v mých ru-
kou, jestli vstanu, nebo ne. Rozhoduji 
se pro první možnost, takže po vyko-
nání potřeby na tak čistém záchodě, že 
by se z  něj dalo jíst, protože je umy-
tý Domestosem, díky němuž milióny 
bakterií zemřely, se ocitám v koupelně.

Tam nemám strach o své zuby, ne-
boť používám Colgate – kartáček zuba-
řů. Snídám samozřejmě sušenky BeBe, 
aby mi nechyběla energie, k tomu po-
píjím Granko, neboť ráno dělá den, 
a nakonec si nezapomenu vzít svůj 
Actimel, jinak budu mít oslabenou 
obranyschopnost. Po každém jídle si 
dávám žvýkačky Orbit, které snižují 

riziko vzniku zubního kazu až o 40 %. 
Jdu se převléct. Musím ovšem použít 
Rexonu, ta mě nezradí. Beru si to staré 
tričko, ale protože bílá bílou je, vezmu 
si s  úsměvem ještě svetr, který ovšem 
není nový, jen vypraný v  Perwolu. 
Zamířím do koupelny, abych si učesala 
své vlasy, umyté šamponem Elséve od 
L´Orealu, vždyť já za to stojím. Před 
zrcadlem už ale mamka řeší dilema, 
kterou si vzít řasenku. Jestli Obsesión, 
a bude tak posedlá objemem a délkou 
svých řas, což není hřích, nebo Astor, 
protože je krásné být sama sebou. To 
už je vzhůru i taťka. Smaží si volské 
oko na pánvi od Tefalu, neboť chytré 
věci nenahradíš.

v  Rohatci však chodilo velmi málo dětí do náboženství, 
a to je pro kněze vždy smutné, když nemůže plně vychová-
vat nové mladé křesťany. 

Kam ve svém životě řadíte působení v Rohatci?
Jedná se jednoznačně o mé nejdelší působení, vždyť 

jsem zde již od roku 1991. Mrzí mě, že po celou tu dobu je 
zde jen málo dětí, které mohu vyučovat náboženství. Vracel 
jsem se však na jižní Moravu na vlastní žádost, abych mohl 
být blíže k rodišti a tatínkovi, jelikož můj starší bratr je také 
knězem, ovšem jen mně bylo umožněno vrátit se do rodné-
ho kraje a být svému otci ve stáří nablízku. 

Jak tráví duchovní správce svůj volný čas?
Samozřejmě je nutné se neustále sebevzdělávat, čtu tedy 

hodně teologickou literaturu, kterou mohu posléze využít 
při své pastorační službě. Zajímám se o aktuální dění, zprá-
vy, rád se dívám na staré filmy. Dovolenou trávím většinou 
cestováním - nejraději poznávám a navštěvuji památky. 
K  mým velkým zájmům patří klasická hudba. Rád vzpo-
mínám na léta, kdy jsem byl členem kněžské scholy u otce 
Olejníka (významný skladatel liturgické hudby a znalec gre-
goriánského chorálu). 

Za Vašeho působení byl opraven a vymalován kostel i 
opravena fara. Máte další plány?

Naši pozornost si v  tomto ohledu zaslouží především 
kaplička „Na Hatích“, která je však bohužel v zaplavovaném 
území a stává se také občas terčem vandalů. Bylo by jistě 
záslužné zrestaurovat i starý kříž stojící před farou.  

Jak vnímáte rohatecký kostel a jeho farníky ve srovnání 
s předchozími působišti?

V  podstatě takové srovnání nelze provést, jelikož má 
předchozí působení byla ještě v dobách před revolucí a do 

kostela chodili především jen starší lidé a ti, kteří se nebáli. 
Naopak mé působení v Rohatci začalo v roce 1991, kdy na-
stoupila doba polistopadová, která s sebou přinášela hodně 
společenských změn a měnilo se i smýšlení lidí. 

Jak se za těch 40 let kněžství vyvíjí lidské chování a vztah 
k Bohu? 

Dalo by se říci, že je to od místa k místu. Zde chodí z cel-
kového počtu obyvatel jen malé procento lidí do kostela, 
a to žádného kněze nemůže těšit. Víra je důležitou součástí 
lidského života, i když si to ne každý dokáže připustit.

Vaše nejoblíbenější jídlo? 
Svíčková s knedlíkem nebo řízek a bramborový salát. 

Jaký máte vztah ke Slovácku a jeho tradicím, vínu? 
Já jsem si toho velmi vážil, když jsem se mohl z Hranicka 

vrátit zpět na Slovácko, moje duše jásala. Vínečko jsem měl 
vždy rád, preferuji bílé odrůdy a nejraději mám Chardonnay. 
Folklor se mi líbí, vyrůstal jsem v Kyjově a jako kluk z měs-
ta se mně tyto tradice nedotýkaly tolik, jako lidí z vesnice. 
V kroji jsem například nikdy nebyl. 

Odchází vlastně kněz někdy do důchodu?
Ano, nový církevní zákoník stanovil hranici 75 let, kdy 

může každý kněz požádat o uvolnění z  duchovní správy. 
Záleží tedy na zdravotním stavu a vůli duchovního jak se 
rozhodne, když dosáhne stanoveného věku.   

Děkuji mnohokrát otci Karlovi za jeho zajímavé povídá-
ní a spolu s rohateckými farníky a spoluobčany mu přeji do 
dalších let pevné zdraví, dostatek životního elánu a duševní 
pohodu.

Jara Adamec

Co to tu tak krásně voní? Áá, 
Jihlavanka, poctivá káva. Obouvám si 
boty od Rena, které už nevyzuji. K sva-
čině mám sušenky Disko, abych ve 
škole mohla zatočit s nudou, a Kofolu. 
Tu přece miluji, takže není co řešit. 
Brácha ovšem dává přednost Spritu, 
žízeň totiž nikdy nevyhraje, mamka 
Aquile, aby byla zdravější a krásnější 
jako miss, a taťka má více chuti do ži-
vota s Poděbradkou. Odcházím, a pro-
tože jsem pojištěna u České pojišťov-
ny, která chrání mé sny, nebojím se, že 
o ně během dne přijdu…

Zdeňka Adamcová, převzato 
z Katolického týdeníku 25/2013
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Obec Rohatec a rohatecká chasa si Vás dovolují pozvat na tradiční

Bartolomějské hody
Předhodová zábava u cimbálu

V pátek 16. srpna 2013 se bude konat v hospodě U Pagáča Předhodová zábava 
u cimbálu s Neoveskou cimbálovou muzikou. Začátek v 19.00 hodin, vstupné 50 Kč. 

Občerstvení zajištěno.

Program Bartolomějských hodů v neděli 25. srpna 2013

9.00 – 10.30  mše svatá
12.30   sraz krojované chasy v hospodě U Pagáča
13.00   zahájení průvodu pro stárka
13.20 – 13.40  chasa u stárka Kuby Tomšeje v ulici U Školky
14.00 – 14.20  chasa u stárky Elišky Gurské v ulici Osvobození
14.45 – 15.00  vystoupení Malé chasy před obecním úřadem
15.00 – 15.30  žádání starosty o povolení hodů u obecního úřadu
15.30 – 16.00  průvod pod zelené
16.00 – 19.00  odpolední zábava pod zeleným, vstupné dobrovolné
21.00 – 02.00  večerní zábava pod zeleným s DH Svárovanka, vstupné 70 Kč
V případě nepříznivého počasí se odpolední a večerní zábava koná v kulturním domě. 

Místní muzeum - expozice výtvarných a uměleckých děl mladých rohateckých autorů 
Otvírací doba: sobota 17. 8.  16.00 vernisáž – 18.00 hodin
   neděle 18. 8.  10.00 – 12.00 hodin
   neděle 25. 8.  8.30 – 16.00 hodin
   pondělí 26. 8. 14.00 – 17.00 hodin

Hodková zábava
V sobotu 31. srpna 2013 se koná tradiční šátečková zábava v kulturním domě. Hraje 
DH Lácaranka, začátek ve 20.00 hodin, vstupné 80 Kč.

Kateřinská zábava
V sobotu 23. listopadu 2013 se bude konat tradiční Kateřinská zábava. K tanci a po-
slechu zahraje DH Legrúti z Velkých Bílovic. Začátek ve 20.00 hodin, vstupné 70 Kč.

Těší se na Vás rohatecká chasa
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ŠKOLSTVÍ

Akce školní družiny

Dne 19. 4. 2013 jsme v tělocvičně ZŠ uspořádali „ Sportovní 
odpoledne“. Děti předvedly svým rodičům, prarodičům a ostat-
ním známým, co si ve školní družině nacvičily. Chlapci sehráli 
přátelské utkání ve fl orbalu a o přestávce děvčata předvedla za 
doprovodu hudby Michala Davida vystoupení s padákem a se-
stavu se stuhami. Součástí tohoto odpoledne byla také výstavka 
prací dětí školní družiny za celý školní rok 2012/2013.

Dne 26. 4. 2013 se děti školní družiny zúčastnily „Pálení ča-
rodějnic“, pořádané Klubem přátel školy. Jako každý rok jsme 
i letos s dětmi vyrobili papírovou čarodějnici, se kterou se všich-
ni vyfotili před školou a za zvuku řehtaček a píšťalek ji odnesli 
na připravenou hranici.

Ke Dni dětí jsme uspořádali několik akcí. V soutěži „MI-
NITALENT“ předvedly děti své dovednosti ve zpěvu, tanci 
a hře na fl étnu, sestavu s kruhy a švihadly, gymnastickou sesta-

Hodové dění 2013

Na tradiční chasovní zabíjačce, která se letos konala 
na statku u Homolů, byli po pečlivém zvážení a hlasování 
zvoleni letošní stárci. Tentokrát byli poctěni Kuba Tomšej 
a Eliška Gurská. Jako stárci jsme byli dobře zapiti a po tom-
to veselí nám nezbývá nic jiného, než začít připravovat ho-
dové dění.

Odstartovali jsme Předhodovou zábavou u cimbálu 
Neoveské muziky v pátek 16. srpna v hospodě U Pagáča. Den 
nato se chasa zúčastnila již tradičního hodového turnaje ve 
fotbale na hřišti TJ Slavoj. Stavění máje ručně tentokrát ne-
bude, máj se postaví ve čtvrtek 22. srpna pomocí jeřábu.

Nejvýznamnější událostí nejen pro chasu jsou však 
Bartolomějské hody v neděli 25. srpna. Konají se na počest 
svatého Bartoloměje, proto začínají mší svatou v  místním 
kostele. Odpoledne vyjde krojovaný průvod od hospody 
U Pagáča pro stárka Kubu Tomšeje a poté ulicí Větrnou pro 

stárku Elišku Gurskou. Po jejich zdárném shledání bude 
chasa pokračovat po ulicích Osvobození, Školní, Za Humny 
a poté k obecnímu úřadu. Tady bude slavnostně požádáno 
o povolení hodů. Poté se průvod vydá pod zelené k odpole-
dní hodové zábavě. Rádi vás uvítáme i večer, kdy nám bude, 
stejně jako odpoledne, hrát dechová hudba Svárovanka.

Během hodů nezapomeňte navštívit místní muzeum, 
kde se vám představí naši vrstevníci se svým uměním.

O týden později, v  sobotu 31. srpna, se opět setkáme 
na tradiční šátečkové zábavě známe pod názvem Hodky. 
Tentokrát nám zahraje dechová hudba Lácaranka.

I letos se budeme těšit na Kateřinskou zábavu, a to v so-
botu 23. listopadu v  kulturním domě. Přijďte se pobavit 
společně s dechovou hudbou Legrúti.

Těší se na vás rohatecká chasa !!!
Eliška Gurská

vu a také ukázky z fl orbalu i fotbalu.  Vítězem I. kategorie se 
stala Eliška Kývalová, která předvedla vlastní sestavu s kruhy, ve 
II. kategorii zvítězil Pepa Flachs se skoky přes švihadlo. 

Další akcí pořádanou ke Dni dětí byl „Výlet na dětské hři-
ště Olymp Dubňany“. Zde se děti vydováděly na nejrůznějších 
prolézačkách, skluzavkách i tobogánu a při zdolávání různých 
překážek ve formě válců, míčků a sítí.

Ve výtvarné soutěži „Malování na chodníku“ za I. oddělení 
zvítězili prvňáci Honza Bortlík a Martin Lacko s kresbou „Lodě 
v přístavu.“ Za II. oddělení zvítězila Eliška Kývalová se svým ob-
rázkem „Lev.“ Všichni byli za své kresby sladce odměněni.

Na závěr školního roku jsme uspořádali orientační hru 
„Cesta za pokladem,“ kdy musely děti ve skupinách prokázat 
své znalosti z oblasti přírody, zdravovědy a dopravní výchovy. 
Nakonec všichni šťastně poklad našli a společně si na něm po-
chutnali.
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Základní škola Rohatec, příspěvková organizace

CZ.1.07/1.4.00/21.3844-OP VK

Projekt Moderní škola

Základní škola Rohatec se stala příjemcem dotace operačního programu Vzdělávání pro konkurenceschopnost, který je 
zaměřen na zlepšení podmínek pro vzdělávání na základních školách. 

Naše škola se při přípravě projektu zaměřila na tvorbu digitálních výukových materiálů, které pravidelně využívá ve výuce, 
využívání digitálních technologií a další vzdělávání učitelů v této oblasti a oblasti cizích jazyků. Škola bude vybavena digitálními 
a multimediálními technologiemi, které jsou vhodné k inovativním formám a metodám výuky.

Veletrh vědy Olomouc

Organizace školního roku 2013/2014

V  pátek 21. června se ZŠ Rohatec 
jako fakultní škola Pedagogické fakulty 
Univerzity Palackého v  Olomouci zú-
častnila Veletrhu vědy a výzkumu.  Je to 
největší populárně-vědecká akce na Mo-
ravě, která nabízí dětem i dospělým po-

Období školního vyučování začíná v pondělí 
2. září 2013.

Vyučování bude v prvním pololetí ukončeno ve 
čtvrtek 30. ledna 2014.
Období školního vyučování ve druhém pololetí 
bude ukončeno v pátek 27. června 2014.

Podzimní prázdniny připadnou na úterý 29. října 
a středu 30. října 2013.

Vánoční prázdniny budou zahájeny v sobotu 
21. prosince 2013 a skončí v neděli 5. ledna 2014. 
Vyučování začne v pondělí 6. ledna 2014.

hled na vědu jinýma očima. Vybraní žáci 
školy v Bezručových sadech v Olomouci 
reprezentovali naši školu zajímavými 
aktivitami. Nad matematickými hrami 
a hlavolamy si lámali hlavu návštěvníci 
této zajímavé akce. 

Jednodenní pololetní prázdniny připadnou na 
pátek 31. ledna 2014.

Jarní prázdniny v délce jednoho týdne jsou stano-
veny pro okres Hodonín od 17. února do 
23. února 2014.

Velikonoční prázdniny připadnou na čtvrtek 
17. a pátek 18. dubna 2014.

Hlavní prázdniny budou trvat od soboty 28. červ-
na 2014 do neděle 31. srpna 2014.

Období školního vyučování ve školním roce 
2014/2015 začne v pondělí 1. září 2014.

Naši školu vzorně reprezentovali 
Adéla Bejdová, Radim Hotárek, Mi-
chaela Antošová, Zuzana Mrláková, Jan 
Turek, Lukáš Zlámal, Vladimír Novák 
a Martin Tomšej.
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Vyhodnocení třetího ročníku projektu 

Škola plná zdraví

V červnu proběhlo vyhodnocení třetího ročníku pro-
jektu Škola plná zdraví, který je zaměřen na zdravou 
výživu a správnou skladbu jídelníčku.

Psáno tužkou osmáků…..

Revitalizace mateřské školy

Chtěla bych, aby lidé mohli číst mé myšlenky?
Popravdě bych to nechtěla. A myslím, že většina lidí také 

ne. Připadá mi, že kdyby si lidé navzájem dokázali mezi se-
bou číst myšlenky, přišli by všichni o to své jediné soukromí, 
o kterém nikdo neví a ani vědět nebude. Právě myšlenky člo-
věka dělají tak tajemným. Nikdo neví, co se odehrává v mysli 
toho druhého. Kdyby si lidé mohli číst myšlenky, přišli by taky 
o mnoho krásných chvil ve svém životě. Jako například lás-
ka. Není v lásce nejkrásnější ta nejistota, kdy nevíte, jestli vás 
má ten člověk rád? Kdybychom uměli číst myšlenky, všechno 
zajímavé by vymizelo. Přiznám se, že bych také někdy ráda 
uměla číst myšlenky. Když se ale nad tím zamyslím, tak bych 
se taky připravila o ty nádherné a tajemné části svého života. 
Na druhou stranu by se ale dalo díky čtení myšlenek zabránit 
například velkým konfl iktům, válkám, atentátům a dalšímu. 
U soudu by se spravedlivěji rozhodovalo, ve vězení by nebyli 
nevinní lidé. I tak se ale přikláním k názoru, že bych nechtěla, 
aby mně někdo nebo si i ostatní lidé četli navzájem myšlenky. 
Protože právě myšlenky jsou to, co nás dělá originálními a ni-
komu do našich myšlenek nic není.

Petra Tomanová

 V  současné době probíhá v  budově mateřské školy vý-
měna oken spojená se zateplením a novou venkovní omít-
kou. Celá tato akce je částečně fi nancována z dotačního titulu 
a částečně hrazena z rozpočtu obce. Celková částka bude či-
nit 4,5 mil. Kč. Práce provádí Sdružení pro realizaci zakázky 

Nejcennější, co mám
Mnoho lidí si příliš cení věcí. Dávají si pozor, aby neutra-

tili moc peněz, aby neztratili šperky a různé věci. Ano, je to 
rozumné, ale pro mě, co je nejcennější, je přátelství. Pro přáte-
le bych utratila všechny peníze a klidně bych jim dala vše, co 
mám. A snažím se jim to dávat. Podporuji je ve všem, kupuji 
jim dárky a vždy stojím při nich. Miluji ty chvíle, kdy jsme 
spolu a s kamarády jsem zažila ty nejlepší dny v životě. A oni 
mi to vrací. Vždycky, když potřebuji, jsou tu pro mě, poradí 
mi, podpoří mě naprosto ve všem. Kdybych neměla kamará-
dy, už bych asi na tomto světě nebyla. Cením si každé chvilky, 
kdy můžeme být spolu, protože těch chvilek moc není. Bydlí 
moc daleko. Musíme za sebou dojíždět. Ale kvůli nim, abych 
je mohla obejmout, bych jela až na konec světa. Když mi bylo 
úplně nejhůř, byli u mě, aby mi pomohli a toho si cením a sna-
žím se to vracet každý den, protože to, co pro mě udělali, to 
by každý neudělal. Jsou nejlepší, co mě v  životě potkalo. To 
nejcennější, co mám a nechci nikdy ztratit, jsou ti lidé, kteří 
jsou pro mě vším.

Dominika Kučová

I. místo Straková Veronika Hovězák Tomáš
II. místo Čechal Martin Březovská Ester

Marková Nikol Zemánková Gabriela
III. místo Eich Marcel Lacko Jan

Vaculovič Daniel Lacko Martin
Nosková Zuzana Vajčnerová Jolana

IV. místo Trnková Sabina Bortlík Jan
Trnovcová Magdaléna Ohrazda Adam

Revitalizace MŠ v  Rohatci, jehož vedoucí je Robert Lábadi, 
1. členem Radek Matěj, II. členem Petr Macháček a III. členem 
Inženýrské stavby Hodonín, s. r. o..

Vše bude dokončeno tak, aby nebyl omezen provoz mateř-
ské školy  v září letošního roku.
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Přírůstky knih v obecní knihovně

Naučná literatura pro dospělé:
Klimeš, Lumír  Slovník slov

Beletrie pro dospělé:
Caspari, S.  V zemi korálového stromu
Molloy, A.J.  Jmenuji se X
James, E.L.  Padesát odstínů temnoty
James, E.L.  Padesát odstínů šedi
Ptáčková, J.  Spravedlnost má zpoždění
Queen, E.  Čtvrtá strana trojúhelníku
Chagall, M.  Ma vie
Vondruška, V.  Přemyslovská epopej 3
Vondruška, V.  Podivná svatba na Lichnici
Vondruška, V.  Román o Růži
Gaskell, E.  Sever a Jih 3
Simons, P.  Taťána a Alexandr
Kallentoft , M.  Jarní mrtví

Läckberg, C.  Elsyino tajemství
Nesvadbová, B.             Přítelkyně
Whitton, H.  Kdo chce zabít Jane Eyrovou?
Kanon, J.  Istanbul
Boučková, T.  Šíleně smutné povídky
Tyburcová, H.  Nepřestávej tančit
Müllerová, L.  Nevěrná
Horáková, N.  Brněnské nevěstky
Horáková, N.  Ženy na pranýři

Naučná literatura pro děti:
Drijverová, M.            Čeští panovníci byli taky jenom lidi

Beletrie pro děti:
---   4 tajemství Čtyřlístku
---   4 pošťácké příběhy
Biermann, F.  Líný kocour Josef

První beseda v knihovně

Kultura

Obecní knihovna pozvala své čtenáře i ostatní občany ve čtvr-
tek 27. června 2013 do prostor knihovny v Rohatci – Kolonii na 
besedu s letní tématikou Jedlé, jedovaté i vzácné houby Dúbravy.

Krásnou prezentaci pana Ladislava Špety s fotkami hub na-
focenými přímo v lese doprovázel svým vyprávěním o tom, jaké 
druhy hub se u nás mohou objevit a na co si dávat pozor při jejich 
sběru, pan Václav Koplík z Ratíškovic.

Téma hub bylo natolik aktuální, že se rozvinula dlouhá hou-
bařská diskuze, na které se vyměňovaly zkušenosti a zodpovídaly 
dotazy jak přímo při přednášce, tak u výstavky několika desítek 
čerstvě nasbíraných vzorků hub. Některé vzorky přinesli sami 
účastníci.

Knihovnou vládla dobrá nálada a věříme, že společně stráve-
ná chvilka našich občanů v knihovně byla příjemná pro všech-
ny. Atmosféru můžete vyčíst z fotek. Nejmladší účastnice během 
přednášky pozorně poslouchala výklad a na několika obrázcích 
nakreslila, jak to viděla svýma očima. Tyto obrázky jsou vystave-
ny v knihovně.

Pozvání přijalo 13 návštěvníků s opravdovým zájmem o hou-
by a houbaření a také zkušenostmi. Zejména nás potěšila větši-
nová účast mužů. Všem za účast děkujeme a těšíme se na další 
setkání!

Vaše knihovnice Jana Charvátová
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Žáček, J. Čarodějné pohádky pro malé kouzelníky
Dudek, A.  Houpy, houpy
Dudek, A.  Velká obrázková abeceda
Němeček, J.  Cirkus Pepi
Collins, T.  Deník úplně obyčejného vlkodlaka
Collins, T.  Deník úplně obyčejného upíra
Lanczová, L.  Pár minut lásky
Disney, W.  Medvídek PÚ: Něco se ztratilo
Jordan, S.  Drakie. Útěk
Jordan, S.  Drakie. Návrat
Petiška, E.  Anička a básnička
Petiška, E.  Anička malířka
Petiška, E.  Martínkova čítanka a dvě klubíčka

Němcová, B.  Bylo nebylo
Drda, J.              České pohádky
Lamková, H.  Čtyřlístek ve fi lmu
Lada, J.               Dětem
Sekora, O.  Ferdův slabikář
Sekora, O.  Trampoty brouka Pytlíka
Werich, J.  Fimfárum
Macourek, M.  Mach a Šebestová na prázdninách
Milne, A.  Medvídek PÚ
Říha, B.  O letadélku Káněti
Čapek, J.  Povídání o pejskovi a kočičce
Lada, J.               Říkadla
Čtvrtek, V.  Říkání o víle Amálce

Seniorské léto

Letošní konec jara nám připravil ne-
příjemné překvapení nejen tropickými 
vedry, ale zejména velkými povodněmi 
v Čechách. Naše obec nezůstala lhostej-
ná k  tomuto neštěstí a hned 4. června 
byla obecním úřadem zorganizována 
třídenní sbírka potřebných, zejména 
dezinfekčních a čisticích prostředků, na 
které se aktivně podílely i členky Klubu 
důchodců. Přebíraly darované věci od 
občanů a pak je kompletovaly do pytlů 
a balíků určených k odvozu. Tentokrát se 
pomáhalo jihočeskému městu Bechyně. 
Vzpomeňme, že v  roce 2010 jsme zase 
pomohli Dětřichovu. Pomáhat si v pravé 
chvíli je jistě moc důležité.

V  pátek 21. června jsme se sešli na 
předprázdninovém posezení, pobese-
dovali a pověděli si o dalších akcích, ale 
i oslavili naše tři jubilantky. Desátého 
července se uskutečnil již tradiční výlet 
lodí Konstancie po Moravě, kdy znovu 
byla loď zaplněna do posledního místa. 
Plavba je nejen příjemným zážitkem, ale 
připomíná nám i chvíle dětství, kdy jsme 

si, zejména v  prázdninových měsících, 
užívali ochlazující náruče naší Mora-
vy. Koupající se děti ani dospělé tu teď 
ale neuvidíte. Jen rybáři vytrvale sedí, 
pozorují hladinu a trpělivě čekají na 
úlovek. Plánovaný zájezd do Buchlovic 
27. července na česnekový festival, který 
se nám loni tak líbil, jsme pro přetrváva-
jící tropická vedra, v zájmu zdraví našich 
seniorů, nakonec neuskutečnili.

V  srpnu, kro-
mě „babičkovských 
prázdninových po-
vinností“, nás určitě 
nemine příprava 
bohatých rohatec-
kých krojů pro naši 
mladou chasu na 
tradiční Bartolo-
mějské hody. V září 
pak můžeme ab-
solvovat také již 
osvědčený zájezd 
do termálních vod 
maďarského Gyö-

ru. A kdy se znovu sejdeme na pátečním 
posezení v klubu? Bude to 20. září. 

Všechny občany srdečně zveme na 
oslavu Dne seniorů, která se bude konat 
v sobotu 5. října 2013 v kulturním domě, 
začátek v 18.00 hodin. Přijďte se pobavit 
s námi.

Marie Nováková, 
Klub důchodců Rohatec, o.s.



14 Číslo 4/2013
Rohatecká obec

Z činnosti základní organizace Svazu zdravotně po-

stižených občanů Rohatec v I. pololetí 2013

 Rok 2013 jsme zahájili v lednu hod-
nocením činnosti za rok 2012 a přípra-
vou plánu činnosti na rok 2013.

 V měsíci únoru výbor ZO připravo-
val Výroční členskou schůzi, která se ko-
nala 27. února. Na této VČS  jsme infor-
movali naše členy o činnosti ZO SZPO  
v  uplynulém roce 2012, seznámili je 
s hospodařením a s plánovanými akce-
mi, které je čekají v roce 2013. Projednali 
jsme také rozpočet na letošní rok. Dále 
jsme informovali o změnách v sociální 
sféře, týkajících se občanů se zdravotním 
postižením, hlavně o změnách průkazů 
ZTP. Naše pozvání přijala místostarost-
ka Lenka Hostýnková, která v diskusním 
příspěvku kladně zhodnotila naši čin-
nost.

V březnu si naši členové vybírali ma-
sáže dle vlastního výběru pro zlepšení 
zdravotních potíží po letošní zdlouha-
vé, zasněžené a již únavné zimě. Snad 
jim přišly vhod. Masáže se prolínaly 
i do měsíce dubna, ve kterém se pořádal 
jednodenní zájezd do maďarského Gy-
öru, kde jsme využili možnosti relaxace 
v termálních bazénech.

V květnu jsme již tradičně pořá-
dali Májový večírek spojený s oslavou 
Dne matek, na kterém vystoupily děti 
z MŠ Rohatec pod vedením paní uči-
telky Okáníkové, opět s velmi milým 
vystoupením obohaceným rohateckým 
krojem, do kterého se děti nastrojily. Ně-
které z krojů šila naše členka paní Anna 
Kordulová, která se také tohoto večírku 
zúčastnila, což ji potěšilo. V programu 
vystoupil folklorní soubor působící při 
ZŠ Rohatec „Malá chasa z Rohatca“ pod 
vedením Lukáše Slezáka a Dity Macha-
línkové. Doprovázela cimbálová muzika 
s primášem Janem Hojačem při ZUŠ 

v Rohatci pod vedením p. Varmuži. Je-
jich program byl velmi hodnotný, veselý, 
pozvedl nám náladu a příjemně naladil 
na celý podvečer. V další části večera 
nám zatančil mladý taneční pár z TK 
Classic při SVČ Hodonín, a to Světlana 
Chvátalová z Rohatce a Vojtěch Hejtmá-
nek z Hodonína. Jejich latinskoamerické 
tance byly odměněny velkým aplausem. 
S hudebním přáním maminkám a babič-
kám se představil desetiletý harmonikář 
Michal Škromach z Rohatce. Písničky 
o mamince, které zahrál, se moc líbily 
a snad i trochu zahřály u srdíčka. Bylo to 
od Michálka milé a dojemné vystoupe-
ní. Dále se přidala ke gratulaci s básnič-
kou „Maminkám“ paní učitelka Alena 
Okáníková. Poté se přálo všem mamin-
kám k jejich svátku všechno nejlepší 
s předáním dárečku ve formě karafi átu 
a srdíčka z perníku. Nakonec zahrál na 
harmoniku  pomalou skladbu „Vídeňská 
krev“ Michal Škromach. Byl to příjemný 
poslech. Po skončení programu se po-
dávalo občerstvení a poté nastala volná 
zábava, která se nesla v příjemném du-
chu. Přítomní si 
mohli prohlédnout 
kroniku základní 
organizace, kterou 
nám píše a ilustru-
je paní Bortlíková. 
Tímto jí vyslo-
vujeme vřelý dík. 
K prolistování bylo 
také  album foto-
grafi í pořízených 
na akcích pořáda-
ných naší základní 
organizací. Že se 
večírek členům lí-
bil nám potvrzova-

li při odchodu v pochvalném vyjádření,  
jak k celému programu, tak i výboru za 
jeho organizaci a přípravu.

V měsíci červnu jsme navštěvovali 
bazén s vířivkou v hodonínských láz-
ních.  Dne 21. června jsme se vydali za 
kulturním zážitkem do Slováckého di-
vadla v Uherském Hradišti, kde jsme 
zhlédli muzikál „Kdyby tisíc klarinetů“.

V tomto divadle byla naše ZO po-
prvé. Všichni účastníci byli nadšeni jak 
provedením muzikálu, tak i pěveckými 
i hereckými výkony, které byly na úrov-
ni například divadel brněnských. Také 
samotné divadlo na nás působilo pří-
jemným dojmem. Ještě jsme v červnu 
plánovali výlet na kolech, ale tento byl 
z důvodů nepřízně počasí odvolán. Tím-
to jsme zakončili činnost před prázd-
ninami, po kterých chystáme zájezd do 
Znojma. Výbor se těší na účast členů při 
dalších pořádaných akcích.

Viera Burešová, 
předsedkyně ZO SZPO
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Moruše

 Začátkem července na silnici z  Ro-
hatce do Hodonína vidíme mastné skvrny 
různých barev. Od tmavých až černých, 
růžových i bílých plodů moruší, zrajících 
ve větrolamu. Mastné skvrny jsou i ne-
bezpečné, o čemž se přesvědčilo několik 
cyklistů a motorkářů. Moruše však nejsou 
pouze tam. Podobný jev je znát i pod vět-
rolamem na Kolonii, od Motorestu podél 
silnice k prvním rodinným domům. Zde 
však plody padají na chodník. Výskyt těch-
to stromů v Rohatci se ale neomezuje jen 
na větrolamy. Pro většinu obcí v  našem 
regionu jsou typické určité stromy. Na-
příklad v Dubňanech, jak už název říká, 
jsou to duby, ve Tvarožné Lhotě, případ-
ně Radějově jsou to oskeruše. Strážnice 
je plná třešní. Pro Rohatec bych vybral 
právě moruši. Projel jsem celé okolí, ale 
takový výskyt moruší není nikde. Někdo 
by mohl namítnout, že pro Rohatec jsou 
spíše typické lípy, další zase bude oponovat 
tím, že je u nás nejvíce akátů, ale pravdu 
může míti i ten, kdo bude tvrdit, že je to 
borovice. Ale já jsem si z určitého úhlu po-
hledu vybral moruši. Též jsem si myslel, že 
tyto stromy jsou jen v našem regionu, ale 
moruše se vyskytuje na různých místech 
Moravy, třeba na Hané nebo dokonce i na 
Drahanské vysočině.

  Tolik úvodem. A skutečně, i když 
v  současné době moruší ubylo, stále jich 
v katastru najdeme mnoho. Jako kluk pa-
matuji, že na Kolonii bylo moruší hodně. 
Od živých plotů před činžáky na nádraží, 
po alej morušových stromů od nádraží po 
železniční závory, ve dvoře a jinde. I v sa-
motné dědině bylo mnoho stromů, jak na 
ulicích, tak na dvorech. Sloužily k  tomu, 
aby vytvářely v letních měsících stín. Plo-
dy, kterým se tady říkalo maleny, i když 
po pravdě, hlavně ty tmavší, připomínají 
spíše ostružiny. Ty se buď sušily a pak se 
přidávaly do pečiva jako rozinky nebo se 
z nich vyráběla šťáva, mošty, dokonce byly 
i pokusy je zkvasit a následně vypálit. Byly 
i hospodyně, které dokázaly z moruší vy-
robit marmeládu nebo džem.  Pokud si 
vzpomínám, chuť byla vynikající. A co se 
nespotřebovalo jako poživatina, sezobala 
drůbež.

Moruše samotná je strom. Uvádě-
na je v  botanice jako čeleď morušovník 
(morus). Tato čeleď má 12 rodů. Z nich se 
u nás pěstují či vyskytují hlavně morus 
nigra (morušovník černý) s  původem 
v Přední Asii a Středomoří, morus  rubra 
(morušovník červený), který pochází ze 

Severní Ameriky a v neposlední řadě  mo-
rus alba (morušovník bílý), pocházející ze 
střední Asie a Číny. Zde byl využíván jako 
potrava pro bource morušového. Nyní 
nám je jasné, že název moruše je odvozen 
z latinského výrazu převzatého z čínského 
názvosloví.

První zmínky o moruších v  našich 
zemích jsou z 16. století. Byly vysazovány 
v  parcích a lepších zahradách. K nám se 
dostaly pravděpodobně z Itálie. Do Itálie se 
dostala moruše pravděpodobně až s cho-
vem bource morušového. Připomenu, že 
hedvábí se získává z vlákna zámotků, tzv. 
kokonů, motýlka bource morušového. 
V Číně byla výroba hedvábí známa asi 
3000 let před Kristem a patřila mezi nejví-
ce střežená tajemství. Dle dvou legend bylo 
tajemství prozrazeno a vyneseno a tak se 
dostalo do Itálie a následně do celé Evro-
py. Stalo se tak asi v šestém století a dalo 
mnoho práce, než se podařilo ze zámotků 
rozplést vlákno a následně zpracovat na 
hedvábí podobnému tomu, které se do 
Evropy vozilo po známé hedvábné stezce. 
A tak asi po dalších 800 letech se rozvíjí 
pěstování moruší a chov bource morušo-
vého v Rakousku-Uhersku. K nám se tento 
obor dostal a rozvinul v 16. až 17. století. 
Postupně se rozvíjel a po čase zase upadal.

Tak tomu bylo i v padesátých letech 
minulého století. Hedvábí bylo stále hleda-
nou a ceněnou surovinou. Umělé tkaniny, 
jako například silon, ještě nebyly. Hledaly 
se možnosti, jak si hedvábí vyrábět doma a 
z domácí suroviny.

Tam, kde rostly moruše a byly pod-
mínky pro jejich pěstování, se rozvíjel 
i chov bource. Na toto období si dobře pa-
matuji. Chov a vlastně produkci zámotků 
rozšiřovala škola. Nejdříve tuto činnost 
organizoval řídící učitel pan Bíza. Po roce 
1953, po nástupu pana učitele Pískatého, 
tuto činnost převzal on. Jak jsem se ale 
dozvěděl od Zdeňka Bízy, syna pana ří-
dícího, chov bource organizovala škola již 
v době válečné. V letech 1943 či 1944 bylo 
třeba hedvábí pro vojenské účely na výro-
bu padáků. A tak školy, v jejichž okolí se 
moruše vyskytovaly, byly povinny zajistit 
určité množství zámotků. V této činnosti 
se pokračovalo i po válce.  Školáci, kteří 
měli chuť a hlavně možnosti, dostali jeden 
až tři gramy vajíček. Po zahřátí se vylíhly 
malé housenky, kterým se dávaly mladé, 
případně řezané lístky moruší. Při počá-
tečním krmení pětkrát denně, později jen 

třikrát denně, se muselo dbát na to, aby 
listí bylo čerstvé a kvalitní. Chov a krme-
ní trvá 30 až 32 dní. Je přerušen čtyřmi 
spánky na pět růstových období. Po čtvr-
tém období se krmilo celými větvičkami, 
které se vzájemně překládaly, aby vytvořily 
mřížky, ve kterých se housenky násled-
ně zakuklily. Housenky z  jednoho gramu 
vajíček spotřebují 30 až 40 kg listí a je pro 
ně potřeba dva až tři metry čtvereční plo-
chy. Housenka vytvoří zámotek za tři dny 
a další tři dny se mění v kuklu. Za deset 
dní od začátku zapřádání se zámotky sbí-
rají. Škola, respektive později výkupny, 
zámotky vykupovaly a posílaly je do za-
přadáren k  průmyslovému zpracování. 
Tam se v první řadě musel zámotek usušit, 
aby se zabránilo vylíhnutí motýla, který by 
vlákno znehodnotil. Syrový zámotek váží 
2-3g, z 1g vajíček lze vyprodukovat v prů-
měru 3kg zámotků. Jeden zámotek má asi 
0,5 g hedvábného vlákna, které měří 800 
až 1000 metrů. Hedvábí je vlastně bílko-
vinový výměšek snovacích žláz (fi broin), 
který na vzduchu tuhne v hedvábné vlák-
no. Kromě toho vylučují housenky ze žláz 
látku zvanou sericin, která je rozpustná ve 
vodě a obaluje fi broinové vlákno. Tím zís-
ká vlákno na pevnosti. Stejnou látku (seri-
cin) popsal i rohatecký občan a včelař pan 
Jan Galatík jako produkt pyskových žláz 
včelích larev. Tato látka má velký význam 
i v medicíně.

Aby se chov tohoto vzácného motýlka 
zdárně rozvíjel, poskytla obec pozemek 
k pěstování moruší. Ten byl na neúrodné 
půdě za přejezdem u domku Macháčko-
vých. Nyní bychom ho našli za podjezdem 
k Olšičkám. Než se keře pořádně rozrostly, 
chov bource upadal, až v roce 1957 výkup 
zámotků ustal.  Škola, potažmo pan učitel 
Pískatý, se o vysazené keře vzorně stara-
la. Jelikož však morušový sad ztratil svůj 
původní smysl, byl později předán Mysli-
vecké společnosti. Protože lesní školky pro 
účely chovu bource vyprodukovaly větší 
množství sazenic a plánované výsadby 
„morušoven“ se neuskutečnily, tyto se po-
užily pravděpodobně do právě propagova-
ných a vysazovaných větrolamů. Zde slou-
žily moruše jako střední porostová vrstva 
a plody jako potrava ptactva.

V  poslední době se proslýchá, že je 
opět zájem o přírodní hedvábí. Kdyby se 
snad chov bource morušového opět rozší-
řil, našlo by se možná opět uplatnění pěs-
tovat dříve tak oblíbené moruše.

Antonín Jaroš
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Stříbrní v Grand PrixHasičský letní tábor na 

Ranči Vlčák

Poděkování

SPORT

V neděli 23. června se rohatečtí mladí hasiči zúčastnili posled-
ních závodů letošní sezony. V jejím průběhu 1x zvítězili, 4x obsa-
dili 2. místo, 1x 3. místo. V Grand Prix se tak celkově umístili na 
krásném 2. místě. Velký dík patří všem vedoucím v čele s Dagmar 
Skořepovou za jejich péči a výcvik a rodičům za jejich obětavou 
podporu. Již ne tak úspěšní byli starší žáci, kteří celkově obsadili 
12. místo.

Jaroslav Andrýsek, 
kronikář SDH Rohatec

 Stalo se již tradicí, že rohatečtí hasiči pořádají letní tábor pro 
děti vždy v krásném přírodním prostředí a s množstvím her a zá-
bavy. Letos ve dnech 28. července až 3. srpna hostil rohateckou 
výpravu Ranč Vlčák v Osvětimanech. O šestnáct dětí příkladně 
pečoval sbor skvělých vedoucích v čele s Dagmar Skořepovou. 
Děti si užily nejenom báječného počasí, ale i her, turistických výš-
lapů, koupání, soutěží i nápaditého kulturního programu.

Jaroslav Andrýsek
kronikář SDH Rohatec

Jménem Obce Rohatec a čtenářů bychom chtěli i touto cestou 
poděkovat bývalé knihovnici paní Jaroslavě Henčlové. Zaslouží si 
dík za dlouholetou, poctivou a trpělivou práci v obecní knihovně. 

Přejeme hodně zdraví a užívejte si klidu a pohody.
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Hasičské odpoledne ve strážnickém skanzenu

Hvězdičky dětského sportovního tance

Oprava 

vjezdu 

u hasičské 

zbrojnice

 Nedělní odpoledne 14. července ve 
strážnickém skanzenu slibovalo krás-
né letní počasí i zajímavý program.  Po 
loňské ukázce hašení rohateckou histo-
rickou koňskou stříkačkou přišla letos 
na řadu rohatecká Tatra. Ta po uhašení 
domečku koňskou stříkačkou z Kozojí-
dek a hasičskou spartakiádou se žebří-
ky, kterou zacvičili hasiči SDH Komňa, 
předvedla působivý požární útok vod-
ním dělem a vysokotlakou proudnicí 

 Vedle ostříleného a vynikajícího ta-
nečníka Nikolase Nováka se může Ro-
hatec pyšnit i dalším velmi nadějným 
tanečním párem. Oba členové páru 
bydlí v Rohatci, je jim 8 let a na konci 
první poloviny sezóny jsou v  žebříčku 
Českého svazu tanečního sportu ve své 

Koncem července začaly práce na 
opravě vjezdu u hasičské zbrojnice. Za-
kázku na tuto stavební akci získala ve 
výběrovém řízení společnost Inženýr-
ské stavby, a.s. Hodonín. Práce v  hod-
notě 400 tis. Kč budou dokončeny do 
konce měsíce srpna 2013.

na hořící dům. Výkon Rohatčanů byl 
odměněn spontánním potleskem. Ale 
nejenom útoku se věnovali rohatečtí 
hasiči. Jejich auta byla v obležení chlap-
ců i jejich tatínků a dědečků, posadit 
se za volant mohutné cisterny a mít na 
hlavě nasazenou hasičskou přilbu bylo 
pro mnohé nezapomenutelným zážit-
kem. Hasičská přilba se ukázala jako 
vyhledávaná módní záležitost, kdy při 
sklopeném hledí, pokoveném zlatým 

kategorii na 1. místě.
 Představujeme Vám taneční pár 

Adam Krůza – Dominika Naďová.
 První taneční kroky si zkusili v šes-

ti letech v  tanečním sále TK Classic 
v Hodoníně. Svým talentem, nadšením 
a v  neposlední řadě nespočetným 

povlakem, vypadali malí „hasiči“ jako 
obyvatelé z  jiné galaxie a dožadovali 
se, aby je jejich rodiče zvěčnili fotoa-
parátem nebo mobilem. Na své si přišli 
i mladší a starší žáci se svými rodiči. 
Nedělní návštěva skanzenu byla sym-
bolickou odměnou za jejich letošní 
skvělé výsledky.

Jaroslav Andrýsek
kronikář SDH Rohatec

Foto: Pavel Masaryk

množstvím tréninkových hodin pod 
vedením trenéra Rudolfa Jelínka, byli 
v  časovém období jednoho roku při-
praveni vstoupit na „soutěžní“ parket 
a při jejich debutu na taneční soutěži 
7.10.2012 v Hodoníně získali zlaté me-
daile v kategorii děti I.
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Další úspěchy nenechaly na sebe 
dlouho čekat. V  roce 2013 dosáhli vý-
znamných úspěchů nejen v  kategorii 
děti I. (8-10let), ale i v kategoriích vě-
kově vyšších.

Mezi nejvýznamnější úspěchy v po-
sledním měsíci patří  1. místo v katego-
rii děti I. , 1. místo v kategorii děti II. na 
taneční soutěži Ceny města Hodonína 
dne 8.6.2013, nebo zisk zlaté, stříbrné 
a bronzové medaile v  jednotlivých ka-
tegoriích v Mariánském údolí nedaleko 
Olomouce.

Momentálně ziskem 498 bodů jim 
patří 1. místo v žebříčku Českého svazu 
tanečního sportu v kategorii do 10 let.

Přejeme nadále hodně úspěchů!                                                       
M.R.

Jak jsme si vedli v uplynulém 

soutěžním ročníku 2012-2013

Dřív než se zamyslíme nad dosaže-
nými výsledky TJ Slavoj Rohatec, od-
díl kopané, připomeňme si 20. výročí 
postupu mužstva dospělých do krajské 
I. A třídy. Až se věřit nechce, že naše 
A již celých dvacet let reprezentuje TJ 
Slavoj a tím i celou naši obec v tak vy-
soké soutěži. Zmíněné postavení ne-
přišlo z ničeho nic. Za ním stojí bezpo-
čet trenérů, vychovatelů, hráčů a záze-
mí výborů TJ. Zázemí příznivců z řad 
podnikatelů a především naší Obce 
Rohatec. Přízeň fanoušků, bez jejichž 
povzbuzování by to nebylo ono …

Z  pohledu 20 let mnohdy ani ne-
doceníme dosahované výsledky. Často 
neohodnotíme kvalitu. Co by za to dali 
„fanusi“ z  mnoha větších obcí či do-
konce měst. Jen pro příklad z blízkého 
okolí – Veselí nad Moravou, Vracov, 
Vacenovice, Mikulčice, Strážnice, 
Ždánice, Svatobořice, Šardice, Dolní 
Bojanovice, Moravský Písek.

Těch dvacet let „na slunci“ nebylo 
a není samozřejmost. Na jedné straně 
skromnost je žádoucí ctnost, na straně 
druhé hrdost na dosahované výsledky 
by alespoň neuškodila, a to nejen v ko-
pané. Nerad dávám za vzor soupeře 
z blízkých Ratíškovic. Ale radost z po-
stupu, počet zúčastněných při posled-
ním, již „mistrovském“ utkání, stojí za 
příklad (velkou radost měl i pokladník 
Slavoje).

Nechybělo mnoho a radost byla 
na naší straně. Stačilo vyhrávat doma. 
Ztráty bodů s  Lednicí, Bučovicemi, 

Slavkovem byly bohužel rozho-
dující. V  posledním utkání doma 
s Ratíškovicemi již prakticky o nic ne-
šlo.

A mužstvo – krajská soutěž I. A 
třídy, skupina B

Trenéři v  podzimní sestavě, hráči 
téměř beze změny. Ubyl dlouhodobě 
zraněný Anšlág a v  Dubňanech hos-
tující Herzán. Z  dorostu vypomohli 
Frolec a za déle zraněného brankáře 
Flíčka M. Domanský. Konečné umís-
tění na 3. bronzové příčce lze jedno-
značně považovat za úspěch. Zejména 
v  konkurenci ambiciózních mužstev 
s  neskrývanou touhou po postupu do 
krajského přeboru. Myslím si, že hráče 
i vedení mužstva můžeme jen pochvá-
lit. Samozřejmě chyby se vyskytovaly, 
jenže, kdo chybu neudělá. I profesio-
nál nepromění tutovku, včetně poku-
tového kopu. Přes televizní obrazovku 
autor kiksu ohodnocení neslyší. Z tri-
buny na hrací plochu všechny výkřiky 
tzv. odborníků jsou více jak slyšitelné. 
Navíc nepomohou, nepovzbudí, spíše 
právě naopak.

3. místo     26    13  7  6    50:38     46 
bodů

Jarní výsledky: Rohatec – Břeclav 
2 : 1, Velké Pavlovice – Rohatec 
1 : 0, Rohatec – Bučovice 0 : 2, Lanžhot 
– Rohatec 1 : 2, Rohatec – Lednice 
3 : 3, Rohatec – Velká nad Veličkou 
7 : 0, Dražovice – Rohatec 3 : 2, Rohatec 
– Slavkov 1 : 1, Dubňany – Rohatec 
0 : 1, Tvrdonice – Rohatec 3 : 3, Rohatec 

– Bořetice 1 : 0, Rakvice – Rohatec 
2 : 2, Rohatec – Ratíškovice 1 : 3.

Již 11. srpna začíná soutěž 2013/14. 
Přivítáme Bořetice, na hody Lednici. 
Vrací se Podivín z KP. Z B skupiny pře-
chází Šaratice. Nováček z Milotic s nimi 
nahradí sestupující Tvrdonice a Velkou 
nad Veličkou. Opět nic jednoduchého. 
Nastupuje trenér O. Domanský. Řada 
vážnějších zranění mu radost nedělá. 
Zbyněk Rosypálek ukončil hráčskou 
kariéru, odchází střelec Schenel. Vrací 
se Rezek, z  dorostu Frolec. Přejme si 
proto, aby trenér komplikace překonal 
a vedlo se celému týmu.

Dorost – krajská soutěž skupina C
Vedení i hráči proti podzimu beze 

změny. V případě početnějších zraně-
ní vypomohli z žáků Bartoš, Faltýnek, 
Hlaváč, Kovalčík.

Výsledky utkání: Rohatec – 
Milotice 9 : 2, Velké Pavlovice – 
Rohatec  1 : 0, Rohatec – Veselí 
nad Moravou 1 : 1, Moravský Písek 
– Rohatec 2 : 7, Rohatec – Kostice 
4 : 1, Rohatec – Velká nad Veličkou 
3 : 1, Hovorany – Rohatec 3 : 8, Rohatec 
– Bzenec 4 : 2, Ždánice – Rohatec 
0 : 2, Dubňany – Rohatec 4 : 3, Rohatec 
– Novosedly 0 : 2, Mikulov – Rohatec 
5 : 1, Rohatec – Ratíškovice 2 : 3.

Z  podzimního 8. místa skok na 
místo 4.   26     14  2  10    67:47   44 
bodů

Hodnocení proto vesměs příznivé. 
Dvojice Lábadi – Domanský se pode-
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psala na zlepšení kombinace, tlaku na 
soupeře a tím i zvýšení počtu branek 
(21 na podzim, 46 jaro).

V  novém ročníku 2013/14 odešel 
postupující Mikulov, do jiné skupi-
ny Novosedly a sestupující Milotice. 
Naopak z  KP dobrovolně přešly 
Mutěnice. Nováčky jsou Vnorovy 
a Hlohovec. Z  hráčů věkově odešli 
Frolec a Vinklárek, které by měl nahra-
dit v žácích končící ročník 1998.

Ve vedení nahradí O. Domanského 
nedávný hráč TJ Slavoj Petr Doležal.

Za výsledky minulého ročníku mů-
žeme aktérům poděkovat za dobrou 
reprezentaci. Do nového ročníku pak 
popřát vydatné tréninky a úspěchy při 
utkáních.

Žáci starší – krajská soutěž skupina C
Proti podzimu vedení zůstalo beze 

změny. Z hráčů odešel Mucha a vrátil 
se Ševčík.

Výsledky utkání: Rohatec – 
Ratíškovice 7 : 0, Velká nad Veličkou 
– Rohatec 13 : 2, Rohatec – Dubňany 
0 : 3, Mutěnice – Rohatec 2 : 2, Rohatec 
– Veselí nad Moravou 3 : 1, Tvrdonice 
– Rohatec 0 : 3, Rohatec – Bzenec 
3 : 2, Velké Pavlovice – Rohatec 1 : 1, 
Rohatec – Strážnice 5 : 4, Rohatec – 
Kyjov 0 : 1, Lanžhot – Rohatec 3 : 2.

Oproti podzimu zlepšení v umís-
tění z 8. na 7. místo      22     9  3  10   
56:58       30 bodů

Střelci branek: 22 – Hlaváč, 9 – 
Faltýnek, 8 – Bartoš, 7 – Konečný, 
3 – Ševčík, 2 – Pekařík, 1 – Czyž, 
Gerstberger, Štylárek, Tříska, Turek. 
Na pasivním skóre se podepsal výsle-
dek z  Velké nad Veličkou 13 : 2. Zde 
nejhorší výkon všech hráčů. První 
minuta 1 : 0, druhá minuta 2 : 0. Naše 
branky z pokutového kopu a kuriózní 
rozehrání z  půli hřiště, když brankář 
po oslavě 13. gólu zůstal stát daleko od 
své brány (obě trefil Hlaváč), již výsle-
dek nezvrátily.

Při vyšší kázni hráčů z  hlediska 
účasti na tréninku i utkáních mohl 
být konečný výsledek lepší, i o tři 
místa. Zbytečné remízy v  Mutěnicích 
a Velkých Pavlovicích, poslední pro-
hra s posledním Lanžhotem. I když se 
hrálo bez brankáře. Zraněný brankář 
Kovalčík v roli stopera se podepsal na 
první brance malou domů „nebranká-
ři.“ Z  hrdiny utkání proti suverénně 
prvnímu Kyjovu, kdy ustál úvodní ka-
nonádu soupeře a držel nulu až téměř 
do konce utkání, se stal hlavním „hrdi-

nou“ prohry s Lanžhotem, beznadějně 
posledním. 

Bylo to celkově zvláštní jaro. 
Mužstvo dokázalo porazit mimo 
Kyjova a Velké nad Veličkou všechna 
mužstva v  tabulce nad námi. Naopak 
prohry a remízy s  mužstvy pod námi 
musí víc jak mrzet.

V  porovnání s  předchozím roční-
kem 2011/12, kdy jsme skončili pátí, 
lze hovořit o zhoršení. Na druhé straně 
našich 30 bodů stačilo minule na páté, 
nyní jen na sedmé místo.

V  novém ročníku odešel Kyjov do 
KP, Dubňany vzdaly účast. Nahradí 
je nováčci Hroznová Lhota a Velké 
Němčice. Pro nás bude soutěž víc jak 
těžká. Deset hráčů přechází do kate-
gorie dorostu. Kdo je nahradí nejen 
do počtu, není zatím známo. Hlavu 
z  toho bude mít určitě opět Mojmír 
Dobeš. Můžeme jemu i jeho hochům 
držet palce, ale to je tak z  naší strany 
asi všechno.

Žáci mladší 
– krajská soutěž skupina C
Bilance neradostná. Trvale nízký 

počet hráčů, z  čehož museli Daniel, 
Maléř, Šindar, Tříska, Pekařík nastu-
povat i ve starších.

Výsledky: Rohatec – Ratíškovice 
0 : 22, Velká nad Veličkou – Rohatec 
6 : 0, Rohatec – Dubňany 2 : 9, 
Mutěnice – Rohatec 9 : 1. Rohatec – 
Veselí nad Moravou 2 : 7, Tvrdonice 
– Rohatec 17 : 2, Rohatec – Bzenec 
0 : 26, Velké Pavlovice – Rohatec 
16 : 0, Rohatec – Strážnice 1 : 9, 
Lanžhot – Rohatec 10 : 0.

12. místo      22    0  0  22     23:244               
0 bodů

V  novém ročníku zůstává u muž-
stva Lukáš Hřebačka a jeho naděje 
na radostné okamžiky je dost malá. 
Největším problémem zůstává počet 
hráčů. Opět můžeme jen držet palce. 
Ale i zázraky se někdy dějí.

Přípravka
Vedení stejné – Lukáš Vyslužil 

a Erik Chalupa. Zůs távají i pro nastá-
vající ročník. Zpráva o sezóně 2012/13 
od Erika:

Z 18 utkání 6  1  11     138:183   19 
bodů

Sezóna byla pro naše nejmenší na-
děje první soutěžní a můžeme říct, že 
úspěšná. Hlavně závěr sezóny se klu-
kům hodně povedl. Začátek byl z naší 
strany trošku bojácný, ale pak se kluci 
otrkali a přišly i první výhry. Na jaře 
už to bylo velmi dobré a můžeme jen 
chválit. Ale samozřejmě pořád se musí 
zlepšovat. Na závěr sezóny jsme se zú-
častnili turnaje ve Strážnici, kde jsme 
výborné jaro jen potvrdili. Chlapci 
ročníků 2004 – 2005 obsadili krásné 
3. místo. Chlapci ročníků 2006 – 2007 
turnaj vyhráli.

Neustále probíhá nábor chlapců, 
kteří by měli zájem začít hrát fotbal. 
Trénujeme každé pondělí a čtvrtek 
v  17.00 hodin. V  nové sezóně nás če-
kají soupeři v  kategorii mladší pří-
pravka Žádovice, Žeravice, Mutěnice, 
Želetice, Nenkovice, Dolní Bojanovice, 
Svatobořice, Kyjov B, Kostelec, Bzenec 
Vracov, Prušánky, Starý Poddvorov. 
Naši to nebudou mít lehké. Věříme, že 
společně se svými vedoucími budou 
opět bojovat naplno a úspěchy se do-
staví.

Na závěr ještě jednou všem zú-
častněným děkujeme za úsilí a sna-
hu v  uplynulé sezóně. A samozřejmě 
i přání úspěchů v sezóně 2013/14.

Vlastimil Hlaváč za TJ Slavoj 
Rohatec

káká bobe
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Rozpis zápasů mužstev TJ Slavoj Rohatec

Podzim 2013

Kolo Den Datum Tým Soupeř Čas Odjezd

ne
přátelsky

11.8.. D Rohatec – Moravany 14:15

1. ne 11.8. A Rohatec – Bořetice 16:30

2. ne 18.7. D Ždánice – Rohatec 14:15 12:45

2. so 17.7. A Rakvice – Rohatec 17:00 15:30

1. so
vŽeravicích

24.8. MP Žádovice - Rohatec 10:00 8:30

1. so 24.8. SŽ Rohatec – Veselí n. M. B 9:00

1 so 24.8. MŽ Rohatec – Veselí n. M. B 10:45

3. so 24.8. D Rohatec – Bzenec 14:15

3. so 24.8. A Rohatec – Lednice 16:30

2. ne 1.9. MP Rohatec - Mutěnice 10:00

2.. so 31.8. SŽ Bzenec - Rohatec 9:00 7:45

2. so 31.8. MŽ Bzenec - Rohatec 10:45 9:30

4. ne 1.9. D Dubňany - Rohatec 14:15 13:00

4. ne 1.9. A Dubňany - Rohatec 16:30 15:15

11. st 4.9. MP Rohatec – Želetice 17:30

1. pá 6.9 D Rohatec – Veselí n. Mor. 17:00

3. so 7.9. MP D. Bojanovice - Rohatec 10:00 8:45

3. so 7.9. SŽ Rohatec – Ratíškovice 14:15

3. so 7.9. MŽ Rohatec – Ratíškovice 16:00

5. ne 8.9. D Rohatec – Velká nad Vel. 14:15

5. ne 8.9. A Rohatec – Slavkov 16:30

4. so 14.9. MP Svat. - Mistřín - Rohatec 10:00 8:45

4. so 14.9. SŽ V. Pavlovice – Rohatec 13:45 12:00

4. so 14.9. MŽ V. Pavlovice – Rohatec 15:30 12:00

6. ne 15.9. D Hovorany – Rohatec 13:45 12:15

6. ne 15.9. A Břeclav B – Rohatec 10:30 9:00

5. ne 22.9. MP Rohatec – Kyjov B 10:00
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5. so 21.9. SŽ Rohatec – Hr. Lhota 13:45

5.. so 21.9. MŽ Rohatec – Hr. Lhota 15:30

7.. ne 22.9. D Rohatec – Vnorovy 13:45

7.. ne 22.9. A Rohatec – Lanžhot 16:00

6. so 28.9. MP Kostelec – Rohatec 11:00 9:45

6. ne 29.9. SŽ Velká nad Vel. – Rohatec 10:45 9:30

6. ne 29.9. MŽ Velká nad Vel. – Rohatec 9:00 7:45

8. ne 29.9. D Mor. Písek – Rohatec 13:45 12:15

8. so 28.9 A Podivín – Rohatec 16:00 14:30

7. ne 6.10. MP Rohatec – Bzenec 10:00

7. so 5.10. SŽ Rohatec – Tvrdonice 13:15

7. so 5.10. MŽ Rohatec - Tvrdonice 15.00

9. ne 6.10. D Rohatec - Mutěnice 13:15

9. ne 6.10. A Rohatec – Šaratice 15:30

8. ne 13.10. MP Vracov – Rohatec 10:30 9:15

8. so 12.10. SŽ Rohatec – Strážnice 13:15

8. so 12.10. MŽ Rohatec – Strážnice 15:00

10. ne 13.10 D Rohatec – Ratíškovice 12:45

10. ne 13.10. A Rohatec – Dražovice 15:00

9. ne 20.10. MP Rohatec - Prušánky 10:00

9. ne 20.10. SŽ Mutěnice – Rohatec 9:30 8:00

9. ne 20.10. MŽ Mutěnice – Rohatec 11:15 10:00

11. so 19.10. D Kostice – Rohatec 15:00 13:30

11. ne 20.10. A Bučovice – Rohatec 15:00 13:15

10. ne 27.10. MP St. Poddvorov – Rohatec 14:00 12:45

10. so 26.10. SŽ Rohatec – V. Němčice 12:45

10. so 26.10. MŽ Rohatec – V. Němčice 14:30

12. ne 27.10. D Rohatec – Hlohovec 12:15

13. ne 27.10. A Rohatec – Milotice 15:00

11. ne 3.11. SŽ Lanžhot – Rohatec 9:00 7:30

11. ne 3.11. MŽ Lanžhot – Rohatec 10:45 7:30

13. ne 3.11. D Vel. Pavlovice – Rohatec 11:45 10:00

13. so 2.11. A Vel. Pavlovice – Rohatec 14:00 12:30

14. so 9.11. D Veselí nad Mor. - Rohatec 11:15 9:45

14. ne 10.11. A Bořetice - Rohatec 14:00 12:30



22 Číslo 4/2013
Rohatecká obec



23Číslo 4/2013
Rohatecká obec



24 Číslo 4/2013
Rohatecká obec

Rohatecká obec – občanský zpravodaj vydávaný Obecním úřadem v Rohatci. Řídí redakční rada při OÚ Rohatec, 
redaktor Stanislav Zela, členové Zdeněk Bíza, Mgr. Barbora Březovičová, Luděk Durďák, Milan Henčl, Vlastimil Hlaváč, 
Lenka Hostýnková, Marie Hovězáková, Ing. Antonín Jaroš, Anna Kolofíková, Mgr. Miroslav Králík, Ing. Drahoslav Melo, 

Ing. Jiří Trávníček, Božena Vláčilová. Otištěné názory a stanoviska nemusí vždy odrážet názor redakce. 
Redakce si vyhrazuje právo upravovat a zkracovat příspěvky, aniž by byl změněn jejich smysl. 

Vychází šestkrát ročně nákladem 900 kusů. Zaregistrováno Ministerstvem kultury ČR: MK ČR E 12419. 
Grafi cká úprava a tisk: Petr Brázda – vydavatelství Břeclav. 

tel.: 518 359 230, webové stránky: www.rohatec.cz, e-mail: info@rohatec.cz.

V  rumunském městečku Sapanta se 
nachází veselý hřbitov. Toto místo v divo-
kých maramurešských horách u ukrajin-
ských hranic je vskutku malebné a v na-
šich končinách nemá obdoby. UNESCO 
památkou se stal po právu. Patří mezi 
přední navštěvované turistické atrakce 
v Evropě a je muzeem pod širým nebem.

 Místní řezbář Stan Ioan Patras začal 
v roce 1935 z dubového dřeva vyřezávat 
kříže pro zdejší hřbitov. Protože si nevy-
stačil jen s obyčejným dřevěným křížem, 
začal k  nim přidělávat výjevy ze života 
toho daného nebožtíka. K modrému mo-
tivu přidělal ještě vtipnou báseň. Stala 
se z  toho tradice, ve které se pokračuje 
i v současnosti. Sám Patras stihl za svého 
života vyrobit okolo 800 náhrobků. Když 
si v roce 1977 vyřezal vlastní kříž, zane-
dlouho zemřel.

I hřbitov může být veselý

 Barvy zde mají svůj význam. Zatím 
co černá znamená smrt, červená je zob-
razením vášně. Zelená je barvou života 
a modrá symbolizuje svobodu a naději.

 Platí se zde vstupné a to přiznejme si, 
není na hřbitovech zrovna běžné. Někde 
na kříži je vyobrazen traktorista, vrah, 
hospodyňka či zloděj. Alkoholik se tu 
na náhrobcích střídá třeba s úředníkem. 
Všude s  kratičkým komentářem z  jejich 
života. Například: „ Bůh ti odpusť synku, 
byť si podříznul svoji maminku“  nebo 
„Peníze jsi měl i tak jsi zemřel.“

 Nevím, jestli existuje nějaká cenzura 
či snaha pozůstalých ovlivnit výslednou 
podobu ze života umrlce. Možná však 
starost o to, jak bude „můj“ náhrobek 
vypadat, motivuje místní občany k boha-
bojnému a dobrému životu.

Stanislav Zela


